



2011 地質公園、地質保育與可持續發展研討會

Seminar on Geopark, Geoconservation and Sustainable Development 2011 (24/06/2011)

香港工程師學會岩土分部及青年會員事務委員會、香港地貌岩石保育協會與香港中文大學地理與資源管理學系於 24/06/2011 在香港科學館演講廳聯合舉辦「2011 地質公園、地質保育與可持續發展」研討會，吸引了超過 250 位人仕參與，反應熱烈。

研討會旨提供機會讓與會者討論地質保育、工程與環保方面的多個重要課題，其中包括地質保育概況與發展；地質保育與工程師及其它專業的角色；地質保育在工程項目上之應用；地質與環境保育推廣及增進工程師對地質保育的認知。

我們非常榮幸邀得中國國土資源部國家地質公園網絡管理中心主任、中國地質科學院地質公園推廣研究中心主任鄭元先生及香港特別行政區政府環境局局長邱騰華先生 JP 為大會發表特別演說，闡述內地及香港地質保育的發展方向。

此外，研討會邀得四位國際地質保育專家包括 Murray GRAY 教授、Patrick MC KEEVER 教授、Ian R PLIMER 教授及北京中國地質科學院研究員、國家地質公園評委陳安澤教授為大會發表演說。研討會亦邀請了本地來自政府、工程及學術界的專家與參加者分享香港地質保育經驗及所面對的挑戰。

是次研討會得到香港特別行政區政府商務及經濟發展局的資助，這對香港及區內地質保育有重要的指導作用。香港作為一個國際大都會及金融中心，除了促進全球經濟、商貿及金融發展外，亦積極參與及推動全球地質保育運動。

On Jun 24, 2011, Geotechnical Division and Young Members Committee of the Hong Kong Institution of Engineers, Association for Geoconservation, Hong Kong, and Department of Geography and Resource Management of The Chinese University of Hong Kong jointly organised the 『 Seminar on Geopark, Geoconservation and Sustainable Development 2011 』 at the Hong Kong Science Museum. The seminar received overwhelming response with over 250 participants.

The Seminar aims at bringing together the local and overseas professionals to impart on the geological conservation and topics discussed cover:-

- Engineers' and other professionals' role in geological conservation
- Application of geological conservation in engineering and other development projects
- Promotion of geological conservation to engineers and other professionals
- Geopark, geological conservation and environmental conservation
- Geoconservation in development planning and application

We have the great honour to have invited Mr **ZHENG Yuan**, Director, China Geoparks Network, Ministry of Land and Resources, China & Director, Geopark Promotion and Research Centre, Chinese Academy of Geological Science, China and Mr. **Edward YAU, JP**, Secretary for the Environment, Environment Bureau, HKSARG to deliver the special invited speeches on the geoconservation policy of mainland China and Hong Kong.

The seminar also invited renowned international speakers for giving us speeches. They are (in alphabetical order):

- Professor Anze CHEN, Research Fellow, Chinese Academy of Geological Science, Beijing; National Geopark Assessment Committee Member, The Ministry of Land and Resources, China
- Professor Murray GRAY, Emeritus Reader, Queen Mary, University of London
- Professor Patrick MC KEEVER, Principal Geologist, Geological Survey of Northern Ireland, UK; Committee Member, UNESCO Global Geoparks Network
- Professor Ian R PLIMER, The University of Adelaide, Australia

In addition, five local speakers from different sectors including government, private companies and institutes were invited to share their experiences and knowledge on geopark, geoconservation and sustainable development.

The seminar is supported by the Professional Services Development Assistance

Scheme (PSDAS), funded by the HKSAR Government. As an international metropolis and financial center, Hong Kong not only plays an important role in promoting the global economic, business and financial development, but also actively participates in promoting geological conservation globally.



會場內外 shots of seminar



討論 discussion



籌委會與嘉賓合照

group photo of organising committee and guests